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Årsmelding  2019,  -  Tanum  Menighetsråd 
 

Visjon:  Tanum  Menighet  -  en  levende  kirke 
 

 
 
*   Årsmøtet  2018 
Årsmøtet for 2018 ble holdt 10.03.2019, rett etter gudstjenesten i Tanum 
kirke, med 19 medlemmer til stede. 
Leder åpnet møtet, og orienterte bla. om innsamlinga for å sluttfinansiere 
nytt orgel. Etter rådets vurdering manglet det ca. kr 50.000. 
Rådets årsmelding ble enstemmig godkjent, og aktuelle forhold som ble tatt 
opp under gjennomgangen, ble besvart.    (Eget referat) 
 
1.      INNLEDNING 
Årsmeldinga er en oversikt over arbeidet som er utført i menigheten det 
siste året, og gir menighetsrådet / menigheten anledning til å se tilbake, 
oppsummere, evt. korrigere kursen. Årsmeldinga gir også en basis for det 
videre arbeidet. 
Menighetsrådet har hatt et aktivt år. Det har vært lagt ned mye arbeid for å 
få nytt orgel på plass (jfr. egen rapport).  
Kirkevalget i september var også krevende (jfr. pkt. 2.2). 
Ny medarbeider på trosopplærings-sektoren, kateket Bente Engen 
Andersen, fikk vi på plass fra august. 
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Rådet har fungert godt sammen, noe som bla. førte til at flere av 
medlemmene stilte seg til disposisjon for en ny valgperiode. 
 
2.      ORGANISASJON 
2.1.  Menighetsrådet fram til 31.10.2019 (jfr. kirkevalget 2015) 
Leder:  Kjell Nilsen 2. vara. LKFR 
Nestleder: Erling Sølvik 1. vara. LKFR 
Sekretær: Kari Espelid  
Kasserer: Elisabet E. Romøren  
 Olin Ambjørnsen  
 Greta Karin W. Svendsen LKFR, KADU 
 Dag Johnsen  
 Ragni Haga  
Sokneprest: Asle Zimmermann  
Varamedlem: Arne H. Hansen  
AU har bestått av leder, nestleder, sekretær og sokneprest. 
2.2.   Kirkevalget 2019 
Årets kirkevalg ble avviklet 08. og 09.09.2019 med Sky skole som valgsted.  
Totalt ble det avgitt 328 stemmer ved menighetsrådsvalget, noe som utgjør 
9 % av menighetens 3511 stemmeberettigede medlemmer. 
Ved bispedømmerådsvalget ble det avgitt 165 stemmer (5 %). 
Det ble stilt 1 liste ved menighetsråds-valget, og 3 ved bispedømmeråds-
valget. 
Valgdeltagelsen var heller lav, så det bør være et tydelig mål å forsøke å få 
større engasjement om 4 år.  
Menighetsrådet opplevde at det var krevende å skaffe kandidater til 
valglista. 
2.3.   Menighetsrådet fra 01.11.2019 (jfr. kirkevalget) 
Leder: Erling Sølvik 1. vara. LKFR 
Nestleder: Marit Elisabeth Kobro  
Sekretær: Kari Espelid  
Kasserer: Elisabet E. Romøren  
 Ragni Haga LKFR 
 Odd Steinar Bjørneby 2. vara. LKFR 
 Sven Marius Utklev 

Gjeruldsen-Halle 
 

 Berit Moe  
Sokneprest: Asle Zimmermann  
1.  varamedlem: Sissel Erene Tindeland  
2. varamedlem: Tor Jakob Lepperød  
AU består av leder, sekretær og sokneprest. 
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2.4.   Ansatte 
*   Asle Zimmermann, sokneprest 
*   Jan Ivar Eikeland, kantor 
*   Birgitte Bugaard Ørnes, trosopplærer 0-12 år, 80 %, - sluttet 31.03.2019 
*   Åsmund Brøvig, - vikar 1. halvår (konfirmantarbeid) 
*   Bente Engen Andersen, kateket, - ansatt fra 01.08.2019 
*   Unni Karin Lindhjem, kirketjener / fagarbeider kirkegård 
2.5.   Underutvalg / oppnevninger 
*   Gudstjenesteutvalg:   Asle Zimmermann, Jon Espen Knai, Bernt Malme, 
Marit Tanum og Kari Espelid 
*   Diakoniutvalg:   Heller ikke i 2019 lykkes det å skaffe nye medlemmer 
til et diakoniutvalg etter at de forrige medlemmene sluttet i 2017. 
*   Trosopplæringsutvalg 0 – 12 år (sammen med Kjose):   Birgitte B. 
Ørnes, Nina Strandlie Knai, Tor Jakob Lepperød, Siri Kroken Mjelde (Kjose), 
Ann-Therese Nymoen Næss (Kjose) og Marthe Skivik Bjørnø (Kjose) 
*   Trosopplæringsutvalg 13 – 18 år (sammen med Kjose):   Marit 
Bårnes, Kjell Nilsen, Anniken Melau, Vigdis Espolin Rosenberg og Tor 
Johnsen (Kjose) 
Utvalgene har ikke vært i funksjon i høst, fordi vår nyansatte kateket ønsker 
en ny organisering. 
*   Orgelkomite:   Elisabet E. Romøren, Kjell Nilsen, Jan Ivar Eikeland. 
Kirkeverge sitter i komiteen som byggherre, og Hallvard Brattvoll, 
konsulent. 
*   Såmannens redaksjon:   Egil L. Thorvaldsen (redaktør), Asle 
Zimmermann og Øystein Vestmoen  
*   Misjonskontakt:   Egil L. Thorvaldsen 
*   Kirkens Nødhjelp-kontakt:   Greta Karin W. Svendsen / Marit E. Kobro 
*   Sportskapellets råd:   Kjell Nilsen og Greta Karin W. Svendsen 
*   Møtestedet (Tunheim), styringsgruppe:  Våren: Kjartan Almås, Per 
Kåre Haga, Ragnhild Kobro, Elin Landmark og Marit Vestmoen Nilsen 
Nye Møtestedet, høsten:   Anne Elisabeth Utklev, Elin Landmark, Randi 
Myklebust Sølvik, TK. Lang, Are Larsen Otterdal og Lars Ueland Kobro 
2.6.   Frivillige medarbeidere 
*   Klokkere:   Kari Espelid, Ragni Haga, Jon Espen Knai, Kjell Nilsen, 
Elisabet E. Romøren, Kari Haga Sølvik, Karen Signe Zimmermann, Greta 
Karin W. Svendsen 
*   Kirkeverter:   Bodil Almås, Arne Hansen, Severin Otterdal, Ann Elisabeth 
Utklev, Egil L. Thorvaldsen, Berit Moe, Marit Tanum og Jan Einarsen 
*   Tor Inge Romøren bidrar ofte frivillig på trompet i gudstjenestene, noe 
menigheten setter stor pris på ! 
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3.      SAKSBEHANDLING 
Menighetsrådet har hatt 11 møter, og behandlet 90 saker i løpet av året. 
Alle vedtak er gjennomført og fulgt opp.  
AU forbereder saklisten  før hvert MR-møte, gjerne med innstilling. 
Berg, Kjose, Stavern og Tanum har hatt 2 samarbeidsmøter på AU-nivå. 
Arbeidet med å få på plass nytt orgel i Tanum kirke, har hatt fokus også 
dette året. Før alt er på plass, betalt og behørlig innviet, kan ikke 
menighetsrådet slappe av. Sluttstreken for prosjektet er avtalt til årsskiftet 
2020 / 2021, - så da kan menigheten la seg begeistre etter ca. 20 års arbeid 
og engasjement (jfr. Orgelkomiteens rapport). 
Kirkevalget har også vært et gjennomgangstema, der det har vært lagt ned 
mye arbeid, spesielt for å finne kandidater til valglista. Vi ønsker oss større 
engasjement om 4 år. 
Av andre viktige saker nevnes: 
Gudstjenesteplan, fordele kirkeoffer, delta ved konfirmasjonsgudstjenester 
og fasteaksjonen med konfirmantene, utarbeide budsjett, regnskap, 
årsrapport og medvirke ved ansettelsen av kateket. 
Ansatte og ulike utvalg har vært innkalt til samtaler med menighetsrådet. 
Dette for å avklare oppgaver og samarbeidsrelasjoner. 
 
4.      KIRKELIG  AKTIVITET / MENIGHETSARBEID 
4.1.   Gudstjenestelivet (v/ soknepresten) 
           (2018-tall i parentes.) 
*   I Tanum kirke: 
Vi hadde 29 (30) gudstjenester på søn- og hellig-dager i 2019, med til 
sammen 2874 (2490) deltagere.  
Gudstjenestene fordelte seg slik: 

- 13 (12) høymesser med dåp. 
-   7  (7)   høymesser uten dåp. 
-   1           gudstjeneste med dåp. 
-   3  (4)   familiegudstjenester, alle med dåp, en også med nattverd. 
-   4  (6)   gudstjenester med konfirmanter direkte involvert. 
-   1  (1)   langfredagsgudstjeneste. 

Vi hadde 10 (8) gudstjenester utenom søn- og hellig-dager, med til sammen 
1702 (1206) deltagere. 
Gudstjenestene fordelte seg på: 

- 4    (2) konfirmasjonsgudstjenester på lørdager. 
- 3    (3) julaftensgudstjenester. 
- 1    (1) 1. mai-gudstjeneste.  
- 1    (1) skolegudstjeneste. 
- 1    (1) nyttårsaftengudstjeneste. 
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Oppslutningen om de 39 (38) gudstjenestene er totalt 4546 (3696) 
deltagere. Det gir et snitt på 117 (97) personer pr. gudstjeneste. 
*   Utenom Tanum kirke: 
      -    1 friluftsgudstjeneste på Halle mølle, med ca. 80 deltagere. 
      -    Sky skole hadde 3 skolegudstjenester i Langestrand kirke før jul, med  
            ca. 350 deltager. 
      -    Sky skole hadde 3 skolegudstjenester på Sportskapellet før påske,  

     med ca. 320 deltagere. 
- På Sportskapellet var det 35 (36) gudstjenester med 1253 (1127) 
- deltagere.; - 3 (2) av gudstjenestene med nattverd, 118 (41)  
- nattverdsgjester. 

*   Kirkelige handlinger: 
Nattverd, - totalt 23 (23) gudstjenester med 1118 (966)deltagere. 
Dåp, - 46 (23) døpte i Tanum kirke, og en dåp på Sportskapellet. 
Gravferder, - 28 (25) / (jord-begravelser og bisettelser). Det understrekes 
at dette er viktige gudstjenestelige handlinger som treffer mennesker i en 
avgjørende fase i livet. Vi bør ha en bevissthet på at dette er reelle 
gudstjenester med bønn, skriftlesing, salmesang og velsignelse. Evangeliet 
om Jesus Kristus forkynnes i møte med død og sorg. Det føres ikke tall for 
hvor mange som er til stede ved hver begravelse, men snitt på 90 
mennesker treffer nok ganske godt. 
Vielser, - 5 (7) vielser med ca. 300 til steder. 
Dette gir til sammen 2970 mennesker til stede på kirkelige handlinger. 
De regelmessige andaktene på sykehjemmene skal heller ikke glemmes. Her 
møter vi mennesker i den aller siste etappen av livsreisen. 
*   Antall personer på gudstjenester i Tanum kirke 
7546 (6736) personer. 
*   Antall personer på gudstjenester i Tanum menighet 
9579 personer (7546 + 2003). 
*   Sokneprestens evaluering 
Det er mye å glede seg over når det gjelder gudstjenestelivet i menigheten. 
Jeg mener vi både har en innarbeidet og gjenkjennelig grunnordning, od 
involvering av klokkere og kirkeverter og ikke minst, en menighet som er 
aktiv med i salmesang og liturgi.  
Vi opplevde i fjor flere dåp enn på lenge. Ofte deltar de som følger til dåp 
også i nattverdsfeiring. Mange gir uttrykk for takknemlighet for hva 
gudstjenesten gir dem. 
(Noe av grunnen til at det var ca. 850 flere til gudstjeneste i 2019 enn i 
2018 skyldes bla. 2 flere konfirmasjons-gudstjenester, og 23 flere dåp enn i 
2018.) 
4.2.   Konfirmantarbeidet i menigheten 
*   Våren 2019 (v/ soknepresten) 
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50 ungdommer stod til konfirmasjon i Tanum kirke våren 2019. Tar vi med 
de som ble konfirmert i Stavern og som tilhører Tanum, var det 83 % av de 
kirketilhørige 15 åringene. Åsmund Brøvig (vikar) hadde ansvaret for 
undervisningen sammen med soknepresten. Vi fulgte konfirmantopplegget 
”Delta”. 
De fleste samværene var i Tanum kirke, hvor konfirmantene var delt i 2 
grupper. Vi hadde 3 hjemmegrupper høsten 2018, flere 
fellesundervisninger med Berg og Kjose vinter og vår, hovedsakelig i Berg 
arbeidskirke. For andre året var vi på leir på Lillehammer førte helga i 
februar, arrangert av Hekta. Vi hadde festivalhelg i Berg arbeidskirkesiste 
helga i april, med påfølgende samtalegudstjeneste søndag 28.04. Det var 5 
konfirmasjons-gudstjenester først i mai. 
Konfirmantåret viste seg å være underfinansiert, så kontingenten ble hevet 
høsten 2019. Det var særlig konfirmantleiren på Lillehammer som ble dyr i 
forhold til egenbetalingen.  

1. For egen del vil jeg særlig understreke betydningen av å møte 
konfirmantene i samtale over en bibeltekst i tilknytning til et aktuelt 
tema. Det kjennes dypt meningsfullt, og vi opplever at viktige 
sannheter deles og mottas. 

2. Ellers bruker vi forholdsvis mer tid på konfirmanter med spesielle 
utfordringer. Det er både givende, og kjennes krevende. 

3. Vår erfaring er og at vi har funnet en god form på selve 
konfirmasjons-gudstjenesten. 

4. Hekta-leiren har både sterke og svake sider. Det oppleves som et 
gode at vi kommer til dekket bord. Det er mye god og aktuell 
formidling med et sentralt fokus på Jesus Kristus. Formen er lagt til 
rette for aldersgruppen. Konfirmantene treffer mange andre 
konfirmanter, og de er gode på å tilrettelegge for konfirmanter med 
særskilte behov. For noen oppleves det derimot for stort, to av 
konfirmantene måtte reise hjem på grunn av sykdom. Kanskje også 
på grunn av stress? Alle guttene sover på et stort rom, jentene likeså. 
Dessuten er veien svært lang, de var hjemme først rundt midnatt natt 
til mandag. Det kan og innvendes at vi har for liten kontroll på våre 
konfirmanter gjennom helga. 

5. Summa: Året bød på mange gode erfaringer i møte med 
konfirmantene under de forskjellige tiltakene. Den vedvarende 
anfektelsen er i hvor liten grad vi møter de unge igjen i 
gudstjenestelivet etter konfirmasjonstiden. 

 
 
*   Høsten 2019 (v/ kateketen) 
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Fra høsten 2019 samarbeider Tanum enda tettere med Berg om 
konfirmantene. Soknepresten i Berg, Kristin Stensrød Haugen, har tatt over 
etter soknepresten i Tanum, og samarbeider med vår nye kateket om 
konfirmantene i Kjose, Berg og Tanum. Konfirmantene er delt i 3 grupper 
som har en månedlig samling hver, og en gang pr. måned samles alle 
konfirmantene i de 3 menighetene til fellesundervisning. I løpet av høsten 
har det vært presentasjonsgudstjenester og lysmesser hvor konfirmantene 
har deltatt, samt at mange av konfirmantene har vært å se på gudstjenester 
med jevne mellomrom. 
4.3.   Sportskapellet 
 Det ble avviklet 35 (36) gudstjenester med 1253 (1127) deltakere i 2019.  
3 (2) av gudstjenestene med nattverd, 118 (41) nattverdsgjester, og ett 
barn ble døpt. 
Menighetsrådet har hatt ansvaret for 2 kapellvakter, en i mars og en i 
september. 
Sportskapellet er et fint supplement i menighetsarbeidet, og samler godt 
med folk de fleste søndagene vinter, vår og høst.  
4.4.   Misjonsprosjektet 
Menighetens misjonsprosjekt er en avtale med NMS fra 01.01.2014 om 
støtte til prosjektet ”Gi evangeliet videre”, - knyttet til kurs- og dialog-
senteret i Shalomprosjektet på Madagaskar. Avtalen ble videreført 
01.01.2017, og skulle egentlig vært reforhandlet inne 31.12.2019. Vi har 
ikke ny avtale på plass enda, men det er absolutt aktuelt med videreføring. 
I tillegg til et økonomisk bidrag på kr 10.000 bidrar menigheten med 
forbønn, givertjeneste, informasjon, bevisstgjøring av barn og unge i en 
årlig gudstjeneste.  
Misjonsaspektet inngår i trosopplærings- og konfrmant-arbeidet. 
4.5.   Møtestedet (Tunheim) 
I 2019 var det 16 år siden oppstarten av Møtestedet, som har vært et 
samarbeid mellom menigheten og Tanum KFUK / KFUM. Det har vært fire 
kveldssamlinger vår og høst på Tunheim. Samlingen har bestått av foredrag 
med aktuelle temaer, gjerne i kryssningspunktet mellom kristen tro og 
aktuelle samfunnsspørsmål. Før dette har det vært servert et godt måltid 
kveldsmat, og det har vært en allsangavdeling. Kveldene har gitt god 
mulighet til samvær og fellesskap, og har ofte samlet mange også langt 
utenom Tanums grenser, mest av del litt eldre garde. 
Menighetsrådet retter en stor takk til medlemmene i komiteen for 
Møtestedet, som har stått på i alle disse årene ! 
Sist høst kom imidlertid en ny arrangementskomite opp med en ny variant 
av Møtestedet, ”Nye Møtestedet”, med ønske om å nå yngre målgrupper og 
ha en diakonal vri på arrangementet. 
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Nye Møtestedet er satt sammen av tre, for så vidt, uavhengige 
komponenter, der en kan delta på en eller flere. 
Første del er Cafe´Sønnafor kl 17.00, der syriske kvinner har servert 
fargerike, spennende og velsmakende buffetretter / middag for en rimelig 
pris. Andre del består av musikk ved et husband og en musikalsk gjest. 
Tredje del er temasamtalen, et kort foredrag ved en invitert gjest, samt 
påfølgende salongsamtale med gjesten, ledet av en programleder. 
Erfaringen fra høsten er at en del litt yngre mennesker (barnefamilier) har 
funnet veien til disse kveldene, samtidig som mange av de tradisjonelle 
deltakerne har fortsatt. Frammøtet har variert mellom 70 og 145 personer. 
De syriske kvinnene har fått vise hva de kan i matveien på en arena de ikke 
har vært før, så opplegget har også vært et kulturmøte. 
 
5.      TANUM  KIRKE / KIRKEGÅRD 
Vi kan nå glede oss over nytt elektrisk anlegg i kirken, både når det gjelder 
lys og varmeovner. De nye varmeovnene under benkene har hatt litt 
innkjøringsproblemer ved at kirken har blitt for varm under et par 
gudstjenester, men dette skal nå være løst. 
Vi er heldige i Tanum som har et gammelt smykke av en middelalderkirke å 
samles i. Uten tvil gir kirkerommet en høytidelig ramme om gudstjenester, 
konfirmasjoner og begravelser. Mange av oss tenker kanskje når vi deltar at 
her har mennesker samlet seg om det hellige i hundrevis av år, men kanskje 
blir vi også så vant til rommet og inventaret at vi blir litt blind for hvordan 
kirkerommet kan virke på oss og den lange historiske sammenhengen vi er 
en levende del av. Da er det godt at vi rett som det er får tilbakemelding fra 
for eksempel konfirmanter eller andre deltakere som ikke går i Tanum 
kirke til vanlig, at selve kirken gir en god og høytidelig opplevelse. At kirken 
vår ikke er så godt egnet som arbeidskirke, er noe vi får leve med. Det 
finnes jo andre av det slaget i Larvik. 
Mange gir også uttrykk for at den vakre kirkegården som omkranser kirken, 
og som har blitt enda mer funksjonell etter de siste utvidelsene. En flott 
gravplass og et godt sted for hvile og ettertanke.  
Faglig dyktige og kvalitetsbevisste kirkegårdsarbeidere skal ha sin del av 
æren for at kirkegården vår framstår så flott.  
 
6.      ØKONOMI 
Årsregnskapet inneholder 2 avsnitt som ligger utenfor rådets drift; -  075 
Såmannen og 110 Søndagsskolen i Tveidalen. 
Rådets økonomiske stilling er rimelig god. Fri egenkapital er på kr 513.995, 
men isolert sett viser driften en underbalanse på kr 26.123, som dekkes inn 
av fondsmidler.  
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Årsregnskapet viser totale inntekter på kr 579.248, rene driftsutgifter er på 
kr 494.416, noe som gir et brutto driftsresultat på kr 84.832. 
Når finans-inntekter / -utgifter og avsetninger legges inn, så viser 
årsregnskapet et mindreforbruk på kr 12.388. 
(Jfr. Årsregnskap 2019) 
 
7.      BUDSJETT  2020  
Menighetsrådet har vedtatt 2020-budsjettet omtrent på samme nivå som 
for 2019. Det beregnes å gjøre en revisjon etter 1. tertial, for å se på noen 
områder spesielt. Målet er å balansere driften, slik at man ikke er avhengig 
av fondsmidler for å sikre driften år etter år. 
 
8.      OPPGAVER  OG  UTFORDRINGER  2020  
Vi er alt i gang med 2020. Vi skal fortsatt – i hovedsak – legge til rette for 
gode og omfattende kirkelige aktiviteter for alle alderstrinn, og på ulike 
områder i menigheten vår. 
Arbeidet med å sluttføre orgel-prosjektet vil også dette året kreve sitt. 
Videre vil det merkes at DNK skal fortsette å innarbeide større 
selvstendighet og frihet fra staten. Kirkeloven fases ut, og ny Lov om tros- 
og livs-syn kommer i stedet. Dette vil utfordre DNK, og kreve store 
organisatoriske endringer. 
Heldigvis har vi en stab dyktige ansatte. Utfordringen om å rekruttere flere 
frivillige – spesielt yngre – tar vi med oss inn i 2020.  
Vi ser gjerne at personer tar kontakt og kommer med utfordringer, - husk at 
menighetsrådet er deres ”arbeidsredskap”. 
 
9.    KONKLUSJON  
Kirkevalget i september markerer et skille mellom 2 menighetsråd. Rådet 
som avsluttet sin 4 års-periode  31. oktober fungerte godt sammen. Det nye 
rådet ser også ut til å gå videre med både kompetanse og arbeidsinnsats; - 
vi skal forsøke å gjøre vårt beste. 
Tanum menighetsråd takker alle som på ulike måter og ulike 
områder, har bidratt til å fremme Guds rikes sak i menigheten vår i 
2019 ! 
 
 
 
Vedtatt av Tanum menighetsråd, 26.02.2020, i sak 15 / 2020  
 
___________________________________________________ 
                                  leder (signatur) 
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Vedlegg  til  årsmeldingen: 
• Årsrapport for barne- og ungdoms-arbeidet 2019, v/ kateket Bente 

Engen Andersen 
• Orgelkomiteen, v/ Elisabet E. Romøren 
• Gudstjenesteutvalget, v/ Kari Espelid 
• Såmannen, v/ Egil L. Thorvaldsen 

  
  

Årsrapport for barne- og ungdoms-arbeidet i 2019 
2019 har vært et år for forandring i menighetens barne- og ungdoms-arbed 
og trosopplærings-arbeidet vårt. Med ny kateket som startet i august, kom 
det også nye impulser. 
Legoklubben ble gjort om til et familietilbud som kalles Familiemandag med 
familiemiddag og familiekor. Familiedagen er for alle, store og små, hele og 
halve familier. Det er et sted for lek, sang og moro sammen med Gospelino 
og dirigent Kristine, måltidsfellesskap og møtepunkt for både frivillige og 
deltakere. I tillegg startet vi opp et samarbeid om Tweens som arrangeres i 
forkant av Familiemandag for barn i 5. – 7.-klasse. Det er et etterskole-
tilbud med bla. leksehjelp og lek, der de også er med og lager maten til 
familiemiddagen. Dette er i stedet for Juniorsprellen på Ra, som ikke lenger 
kunne leie lokaler der. Disse tiltakene hadde i høst månedlige samlinger, 
men vil i 2020 starte med 2 ganger i måneden. Babysang skal startes, og 
den vil knyttes opp mot Familiemandagen. 
Innen trosopplæring har det vært gjennomført og testet ut litt nye ting, men 
også noen tiltak som tidligere har fungert godt. For eksempel har vi hatt 
utdeling av 2-, 4- og 6-årsbøker, men vi har også testet ut utdeling av gaver 
til alle 3-, 5- og 7-åringer på høsttakkefest i Tanum hvor også Kjose-barna 
var invitert. Disse tiltakene vil utvides i 2020, med en egen samling noen 
dager i forveien, men vil bli holdt  begge menigheter. Framover ligger en 
grundig gjennomgang av Trosopplæringsplanen, spesielt med tanke på 
tiltakene. Det må også på plass nytt Trosopplæringsutvalg for 0 – 18 år, 
felles med Kjose. 
Som mye annet arbeid er det utfordrende å nå ut til målgruppene, men 
dette er en utfordring vi tar med oss inn i 2020, og vil jobbe målrettet med. 
Et tiltak er å benytte appen, MinMenighetsportal, som ble testet ut i høst, 
mer effektivt, samt lage en tydelig strategi for bruk av Facebook og 
nettsider, og finne ut om det er andre kanaler som gjør at vi kan nå bedre 
ut. 
 
Bente Engen Andersen,  
Kateket i Tanum og Kjose 
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Årsrapport 2019 for Orgelkomiteen   
Komiteen har hatt følgende sammensetning: 
Kjell Nilsen, Elisabet E. Romøren, Jan Ivar Eikeland, kirkeverge Sigrid K. 
Stensrød sitter som ansvar byggherre, og Halvard Brattvoll tiltrer komiteen 
som konsulent. 
I 2019 har det fortsatt vært fokus på innsamling til nytt orgel. Vi har hatt 
oppslag i Østlandposten og Såmannen, hatt offer ved noen gudstjenester og 
opplyst om innsamlingen ved kunngjøringene ved alle gudstjenestene i 
Tanum kirke. I begynnelsen av desember 2018 ble det sendt ut brev til ca. 
80 bedrifter i nærmiljøet med forespørsel om bidrag. I tillegg ble det i løpet 
av våren 2019 søkt om bidrag fra forskjellige legater og fond. Det har 
kommet inn små og store bidrag, både fra privatpersoner og frmaer. 
Pr. 01.01.19 hadde vi kr 103.185,76 ut over de 1.200.000 som er lagt inn i 
kontrakten. Pr. 31.12 19 var beløpet vokst til kr 275.114,57, hvorav kr 
25.822,70 er renteinntekter for året. I 2020 forventer vi renteinntekter på 
ca. kr 40.000. Innsamlingen fortsetter til orgelet står på plass og alle 
detaljene er fullført. Utfordringen for 2020 er utviklingen av kronekursen. 
(Om ønskelig kan årsmøtet bli orientert om status pr. 20.03.19.) 
Da vi inngikk kontrakt i 2018, ble det i tillegg tegnet kontrakt på fire 
opsjoner, dvs. fire stemmer som komiteen mente var ønskelig for å få et 
fullverdig orgel, og som kunne føyes til dersom menigheten klarte å samle 
inn ytterligere ca. kr 300.000. Det har vi nå greid, og  møte med 
orgelbygger, Reil 28.03.18 ble disse fire stemmene inkludert i kontrakten. 
Orgelkomiteen har hatt 2 ordinære møter, i tillegg til møtet 28.05.2019 da 
den endelige kontrakten ble inngått. I forkant av dette møtet var deler av 
komiteen på befaring i Sylling kirke, hvor det står et Reil-orgel fra 2016. 
Denne befaringen ga nyttige innspill til møtet med Reil. 
Orgelet er nå under bygging ved Orgelmakeij Reil i Nederland. Monteringen 
av orgelet i kirken forventes å starte i løpet av høsten 2020, og det vil bli 
ferdigstilt på nyåret 2021. 
 
Elisabet E. Romøren, 
Leder av orgelkomiteen 
 
************************************ 
 

Årsrapport 2019 for Gudstjenesteutvalget 
Utvalget arbeider på mandat fra menighetsrådet. Gudstjenesteutvalget fikk 
ingen konkrete oppgaver i 2019, og har ikke hatt møter. 
 
Kari Espelid, 
- for gudstjenesteutvalget 
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Årsrapport 2019 for Såmannen 
Menighetsbladet blei starta opp av sokneprest Christopher Kobro i 1955, og 
har kommet ut sammenhengende siden da.  
Redaksjonen har de seinere åra bestått av Egil L. Thorvaldsen (redaktør), 
Øystein Vestmoen og Asle Zimmermann. Det hadde neppe vært skadelig 
med litt yngre innslag i redaksjonen. Bladet har i 2019 kommet ut med 4 
nummer, to på våren og to på høsten. Det virker som om leserne fortsatt er 
fornøyd med at vi i 2016 la om til fargetrykk. 
Redaksjonen forsøker å bringe stoff fra både Kjose, Berg og Tanum med et 
visst henblikk på folketallet i de ulike sogna. Vi prøver å finne en balanse 
mellom å skrive om det jamne arbeidet og de mer spesielle hendelsene. Det 
er viktig å prøve både å gi litt for tru, tanke og refleksjon , samt å fortelle om 
det som skjer i menighetene våre.  
Vi har hatt betydelige problemer med å bringe bladet ut til alle som skal ha 
det, særlig i Tanum. 
Postverket sliter på grunn av sterk nedgang særlig når det gjelder brevpost. 
Dette har ført til omlegging i ruteopplegget, og flere vil komme. Flere ruter 
går på tvers av soknegrensene, særlig mellom Langestrand og Tanum, men 
også mellom Tanum og Stavern. Redaktøren har gjentatte ganger hatt 
kontakt med Postverket, men det ser ut til å være umulig å få delt ut bladet 
bare i deler av ei rute. (Dette skyldes etter alt å dømme ikke uvilje hos 
Postverket lokalt.) Folk med postboks-adresse får nå Såmannen i støøre 
grad enn før. 
Såmannens regnskap føres av revisjonsfirmaet BDO ved Thomas Olstad. 
Tor Hansten Nordal og Øystein Vestmoen utgjør økonomikomiteen. De 
lager budsjett og legger ned et ganske omfattende arbeid med å sørge for 
tilstrekkelig mange annonsører. 
 
Egil L. Thorvaldsen, 
Redaktør 


